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Samvirket er et mødeforum for frivillige og offent‐
lige personer i Gellerupområdet, der repræsenterer 
klubber og idrætsforeninger, kulturelle foreninger, 
GLOBUS1, skoler, biblioteket, Folkeinformation, kir‐
ken, de lokale moskeer, fællesrådet, lokalpolitiet, 
social‐ og beskæftigelsesforvaltningen, ildsjæle, bo‐
ligforeningen samt afdelingsbestyrelserne i Gellerup 

og på Toveshøj. 

 
 
 
 

 

 

Referat af møde i Samvirkets Styregruppe 11. juni 2024 kl. 15.00‐16.30  
Mødet er afholdt i Det boligsociale hus. 
 
Dagsorden: 
Dagsorden godkendt uden bemærkninger. 
 

1. Orientering om Gellerupguiden og Hallo! Gellerup 

Gellerupguiden blev vist frem. Guiden er udvidet fra 12 til 16 sider, og har mere indhold om fællesskaber og møde‐
steder i området, og er blevet finansieret af støtte fra fællesrådet og afdelingerne. 
 
Hallo Gellerup var velbesøgt af især lokale, men havde ikke mange udefrakommende. Gode aktiviteter, boder og tu‐
rer ud i området. Opmærksomheden er fremover at lægge det på et tidspunkt hvor der er færre andre aktiviteter at 
konkurrere med – samt skarpere pressearbejde på det fremover, så flere bliver opmærksomme på tilbuddet.  
 
Bemærkning om at Skovgårdsparken i højere grad kunne inddrages og inviteres til aktiviteter. Bemærkning om at 
guides i området højere grad kunne være lokale. Kan det fremover være en del af Brabrand Kulturuge? 
 

2. Opfølgning på kvartalsmøde med ungerådet d. 28/5 

Bemærkning om selve ungerådets aktiviteter var rodede. 
Ca. 70 deltagere, 30‐35 var unge. 
Rigtigt godt – de unge var dygtige og stolte bagefter.  
 
Være bedre til at lukke Klubberne fremover, hvis der sker et lignende arrangement. 
 
Temaerne var behandlet på Samvirket før, men det var stadig værdifuldt med et friskt pust. 
Skabte noget med politikeres deltagelse. Ungeborgmesteren var sej og dygtig – også fint at kunne give indblik den 
vej i at være ung i Gellerup.  
 
Et godt møde, men kunne muligvis have været udenfor Samvirk‐ regi hvis man skulle gøre det igen. Kunne have styr‐
ket kontakten mellem Ungerådet og deltagende, så der kan handles på de ting der blev bragt op.   
 
Var de forberedt på det de skulle indtil? Størrelsen på forsamlingen kan have overrasket dem?  
 
Vigtige ting der kom frem på mødet. ”Hvad er det vi skal?”. Noget der skal snakkes videre om fremover? Godt at 
sørge for at få svar på de ting der fylder noget ift. trivsel. Blev givet vigtige signaler til politikere omkring det. 
Stadig ikke til at se hvad der sker for de unge +18. 
 
De unge har i højere grad lyst til at være i lokalområdet, hvor børn i resten af byen er mere mobile ift. fritidsaktivite‐
ter og arrangementer.  
 
Udfordringer med busser for unge der bliver henvist til andre skoler. Adgang til for få busser frem og tilbage. 
 
”Rabat” til klubber følger lokationen på klubben, i stedet for adressen på barnet.  
Delt klubmedlemskab er også afskaffet.  
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Kan der som klubaktivitet el. med pædagogisk deltagelse laves noget i Mellemrummet? Udfordringer med korte åb‐
ningstider rundt omkring – der er mere roligt når der sker noget.  
Kan andre lokaler på Campus bruges i højere grad? 
 
Mellemrummet lukkes for sommeren. Efter sommerferien når det genåbnes, kan det være tidspunkt at inddrage de 
unge i udviklingen af lokalet.  
 
Kan formen gentages? Ikke nødvendigvis med ungerådet, men fx bydelsmødres takeover, IVF, ACFC eller andre som 
værter: Det giver mening at lave en konkret ramme. Giver en forening 60 minutter at fylde ud og sætte dagsorde‐
nen.  
Mere opbakning til idéen – også omkring bydelsmødre. 
Kan der være noget der går igen på kvartalsmøder fremover forud for kommunalvalget. Opvarmning til byrådsvalget 
‐> Tager hovedemner op. Foreslår at sætte strategi for det på styregruppemøde i Samvirket. Mange der mangler in‐
formationer om valget.  
 
Kan Samvirkets møder bruges til en mobilisering af professionelle/aktører til andre arrangementer ifm. kommunal‐
valget 
 

3. Persondata på hjemmesiden 

Der blev orienteret om problemstillingen. Er styregruppen enig i at det tages af hjemmesiden?  
Kan det gives til lokalarkivet? Er det en GDPR‐gangbar løsning? Kun hvis lokalarkivet anonymiserer.  
Gå igennem referater fra det seneste år, så de hurtigere kan komme på siden igen.  
 

4. Spørgeskemaundersøgelse på Samvirkets mailliste 

Nysgerrighed ift. hvad deltagere synes er spændende ved Samvirket. Fx blive klogere på hvad deltagere ser i Samvir‐
ket. 
 
Opbakning i Styregruppen.  
Udtræk præmie for højere svarprocent.  
 
Det undersøges om man kan få mere data på Nyhedsmails – sekretariatet taler med gellerup.nu om redskab til ud‐
sending af mails, så vi kan se om de bliver læst mm. 
 

5. Introdagen d. 10. september. 

Sidst var udfordringen ramadan. Invitationen kom sent ud – skal tidligere ud. 
Foreslå at Enggaard sender ud til egne beboere også.  
Nogen i Skovgårdsparken? 
 

6. Emner for efterårets kvartalsmøder: 

Mulige temaer i september/november – hvad ønsker styregruppen? 
Meget optagede af emnet ”Digital verden” især børns eksponering til voldsomt eller skadeligt indhold. 
Muligvis også temaer til digital inklusion, fx udfordringer med e‐Boks og Aula.  
 
Nye naboer i områder kan fx vente til foråret 2025. 
 
Affaldshåndtering: Oplæg fra Kredsløb. Især for at få information til fx bydelsmødre. 
 
Demokrati, fx ifm. sager der samler. Er vi gode nok til at tale om krigen i Gaza? Kan vi sætte fokus på hvordan vi kan 
snakke med hinanden om det? PPR har lavet en ”tal om krig” ‐strategi. 
 
Rammer man rigtigt ved at snakke om de her emner. Er emnerne for brede – hvordan snakker man om det hvis det 
ikke er til kvartalsmøde. 
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Kvartalsmøde i september. Demokratisk værtskab, sammen med sager der samler. Hvilke unge kan inviteres igen?  
 

7. Styregruppemøder i efteråret. 

Mødes start oktober med følge op på intro‐dag, første kvartalsmøde i september og planlægge november. Lægge 
strategi for ”valgdækning” i 2025. 
 
Langt møde m. aftensmad. Gerne en mandag eller tirsdag i start oktober. 
 
Sidste styregruppemøde i start‐december. 
Byd ind med evt. punkter til møderne til sekretariatet.  
 

8. Orientering om Skovgårdsparken  

Styregruppen blev orienteret om at en ny boligsocial indsats starter op i Skovgårdsparken d. 1. august. Lokale ind‐
budt til Samvirket – og engageres i lignende aktiviteter.  
 

9. Evt. (Hvad tager jeg med mig?) 

Glæde over introduktion af Skovgårdsparken. 
Positiv dialog af mødet med Ungerådet. Positivt at muligheder for Mellemrummet blev diskuteret. 


